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Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół nr LXXVI/23 

LXXVI Sesja w dniu 23 lutego 2023 r.  

Obrady rozpoczęto 23 lutego 2023 r. o godz. 14:30, a zakończono o godz. 

16:43 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu). 

 

1. Otwarcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik otworzył LXXVI sesję Rady Gminy 

Świerklaniec, po czym przywitał zebranych Radnych i gości.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sesja została zwołana na 

podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. W dalszej części odczytał informację 

związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą udziału w sesji Rady Gminy 

Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Porządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie w roku 2022. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania podatków za 2022 r. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 571 w sprawie zmiany uchwały Nr III/30/19 Rady 

Gminy Świerklaniec z dnia 28 stycznia 2019 r. w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do udzielenia świadczeń z pomocy społecznej w zakresie 

dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób 
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objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-

2023. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 572 w sprawie zmiany uchwały Nr III/29/19 Rady 

Gminy Świerklaniec z dnia 28 stycznia 2019 r. w sprawie określenia zasad zwrotu 

wydatków za świadczenia z pomocy społecznej w zakresie dożywiania w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 - 

2023. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 573 w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat, jak również trybu ich pobierania. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 574 w sprawie nadania nazwy ulica „Jagodowa” 

w sołectwie Nowe Chechło. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 575 w sprawie zbycia nieruchomości. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 576 w sprawie przyjęcia gminnego programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Świerklaniec na rok 2023. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 577 w sprawie zmiany uchwały Nr LV/398/21 Rady 

Gminy Świerklaniec z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie gminy Świerklaniec. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 578 w sprawie określenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych, osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków oraz 

górnych stawek opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Świerklaniec. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 579 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 580 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023 – 2038. 

15. Informacja Wójta Gminy o stanie inwestycji budowy kanalizacji na terenie Gminy. 
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16. Przyjęcie protokołów z sesji w dniu 26.01.2023 r. oraz sesji nadzwyczajnej w dniu 

13.02.2023 r. 

17. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

18. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

19. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

20. Zakończenie. 

 

3. Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie w roku 2022. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Podkomisarz Wojciech Kowolik, Komendant Posterunku Policji w Radzionkowie, 

przedstawił szczegółowe informacje z zakresu bezpieczeństwa w Gminie Świerklaniec, 

uwzględniając informacje dotyczące przestępstw w 7 głównych kategoriach obejmujących 

m.in. kradzieże, bójki, zniszczenia mienia itp.  Dodatkowo przedstawił średni czas reakcji na 

zgłaszane interwencje. Dodał, że aspirant Rafał Zające nie będzie już pełnił funkcji 

dzielnicowego. W dalszej kolejności przedstawił informacje na temat ilości mieszkańców 

przewiezionych do izby wytrzeźwień oraz ilości wystawionych niebieskich kart.  Następnie 

poinformował o zgłoszeniach w aplikacji Krajowa Mapa Zagrożeń Bezpieczeństwa, gdzie 

mieszkańcy mogą zaznaczyć miejsca, w których należy zwiększyć ilość patroli. W dalszej 

części przedstawił informacje na temat ulic, na których najczęściej do nich dochodziło 

w Gminie Świerklaniec do zdarzeń w ruchu drogowym. 

• radny Zbigniew Jarka zwrócił się z zapytaniem dotyczącym zwiększenia ilości kontroli 

przeprowadzonych na ulicach, na których w Gminie Świerklaniec odnotowano największą 

ilość wypadków i kolizji głównie w zakresie ul. Parkowej w Świerklańcu. W dalszej części 

zwrócił się z zapytaniem dotyczącym zużycia alkoholu przez mieszkańców Gminy 

Świerklaniec. Następnie zwrócił się z zapytaniem dotyczącym możliwości pojawienia się 

braków kadrowych w związku z przejściem policjantów na emeryturę.  

• Podkomisarz Wojciech Kowolik, Komendant Posterunku Policji w Radzionkowie, 

zadeklarował, że przekaże Naczelnikowi Działu Ruchu Drogowego, informacje na temat 

zwiększenia ilości przeprowadzanych kontroli przestrzegania przepisów ruchu drogowego 

w ciągu ul. Parkowej w Świerklańcu. Następnie poinformował, że liczba osób nietrzeźwych 
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wywożonych do izby wytrzeźwień osób, w dużej mierze jest związana z wystąpieniem pętli 

autobusowej, gdzie duża ilość osób kończy trasę, dlatego nie są to tylko mieszkańcy Gminy 

Świerklaniec. W dalszej części poinformował, że Posterunek Policji w Radzionkowie nie 

zmaga się z brakami kadrowymi. Obecnie na emeryturę przechodzi dwóch policjantów, 

którzy pełnili funkcję dyżurnego. Jednego z nich zastąpi aspirant Rafał Zając, a obowiązki, 

do czasu rozstrzygnięcia konkursu, funkcje dzielnicowego będzie pełnił młodszy aspirant 

Przemysław Lebek.  

• radny Zbigniew Jarka (Ad Vocem) zwrócił się z zapytaniem, czy interwencje, które kończą 

się wywozem osób do izby wytrzeźwień dotyczą różnych osób, czy jest kilka osób, wobec 

których interwencje się powtarzają.  

• Podkomisarz Wojciech Kowolik, Komendant Posterunku Policji w Radzionkowie, 

poinformował, że interwencje kończące się przewozem do izby wytrzeźwień w Bytomiu 

dotyczą wielu różnych osób. Wobec jednej z osób interwencja nastąpiła dwa razy.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zwrócił się z zapytaniem, co jest 

powodem gwałtownego wzrostu ilości wykroczeń szczególnie uciążliwych przedstawiony 

na wykresie 22 przedłożonego sprawozdania.  

• Podkomisarz Wojciech Kowolik, Komendant Posterunku Policji w Radzionkowie, 

poinformował, że wzrost dotyczy całego Powiatu Tarnogórskiego i jest związany z faktem, 

że w latach 2020 – 2021 funkcjonariusze policji byli oddelegowani do innych dodatkowych 

zadań, związanych z przestrzeganiem obostrzeń w związku z wystąpieniem pandemii 

COVID-19.  

• radny Michał Nolewajka złożył podziękowania dla aspiranta Rafała Zająca za pełnioną 

służbę. W dalszej części zwrócił się prośbą, aby po wyłonieniu nowego dzielnicowego 

przedstawić mieszkańcom jego wizerunek. 

• Podkomisarz Wojciech Kowolik, Komendant Posterunku Policji w Radzionkowie, 

zadeklarował, że wizerunek oraz dane kontaktowe do nowo wyłonionego dzielnicowego 

zostaną przekazane mieszkańcom.  

• radny Mirosław Bacik złożył podziękowania dla aspiranta Rafała Zająca za pełnioną służbę.      

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, potwierdził, że w 2017 roku Gmina Świerklaniec 

dofinansowała zakup radiowozu. Nadmienił, że dalsze możliwości wsparcia Komisariatów 

Policji w tym zakresie powinny zostać omówione przez Komisję Gospodarki, Budżetu 

i Inwestycji. W dalszej części złożył podziękowania za współpracę. Dodał, że dzięki 

wspólnemu działaniu Gminy Świerklaniec oraz Policji wszystkie przejścia dla pieszych 
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w ciągu drogi krajowej nr 78 zostaną oświetlone. Następnie zadeklarował, że gdy zostanie 

wyłoniony nowy dzielnicowy, informacja zostanie przekazana do mieszkańcu za 

pośrednictwem mediów społecznościowych oraz w informatorze gminnym.  

• Podkomisarz Wojciech Kowolik, Komendant Posterunku Policji w Radzionkowie, złożył 

podziękowania za bardzo dobrą współpracę.  

Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie w roku 2022, stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania podatków za 2022 r. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Beata Kochman, Główny Specjalista w Referacie Finansowo – Księgowym, 

przedstawiła najważniejsze informacje zawarte w sprawozdaniu z wykonania podatków 

w 2022 roku z uwzględnieniem informacji dotyczących między innymi ściągalności 

podatków oraz prowadzonych postępowań egzekucyjnych.   

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że zaległości z tytułu 

podatku od nieruchomości od kilku lat utrzymują się na zbliżonym poziomie około 

1.300.00,00 zł. 

• Pani Beata Kochman, Główny Specjalista w Referacie Finansowo – Księgowym, 

poinformowała, że wymiar podatku od nieruchomości od osób prawnych kształtuje się 

inaczej, niż w przypadku osób fizycznych i już zaleganie z opłatą podatku przez dwóch 

podatników powoduje powstanie wysokich zaległości. Nadmieniła, że są realizowane 

procedury związane z odzyskaniem kwoty należnego podatku. 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zwrócił uwagę na temat wysokości 

zaległości w opłatach za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych. Następnie 

wyraził swoją opinię, że należy podjąć działania zmierzające do zwiększenia ściągalności 

omawianych opłat. 

• Pani Beata Kochman, Główny Specjalista w Referacie Finansowo – Księgowym, 

poinformowała, że na bieżąco wysyłane są upomnienia do mieszkańców zalegających 

z opłatą za odbiór i zagospodarowania odpadów komunalnych. W dalszej części 

poinformowała, że występują przypadki, gdy po wystawieniu tytułu komorniczego, okazuje 

się, że ze względu na złą sytuację materialną, nie jest możliwe ściągnięcie zaległości.  

Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania podatków za 2022 r., stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
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5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 571 w sprawie zmiany uchwały 

Nr III/30/19 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 28 stycznia 2019 r. w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do udzielenia 

świadczeń z pomocy społecznej w zakresie dożywiania w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię do projektu uchwały 

nr 571 w sprawie zmiany uchwały Nr III/30/19 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 28 stycznia 2019 r. 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do udzielenia świadczeń 

z pomocy społecznej w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 

lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019 – 2023. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Katarzyna Shuheber, Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerklańcu, 

poinformowała, że przedłożony projekt uchwały jest pokłosiem Uchwały Rady Ministrów 

z grudnia ubiegłego roku, w której podwyższeniu uległo kryterium dochodowe z 150 % na 

200 %, które uprawnia do skorzystania ze wsparcia w ramach rządowego programu 

„Posiłek w szkole i w domu”.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 571 w sprawie zmiany uchwały Nr III/30/19 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 28 stycznia 2019 r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do udzielenia świadczeń z pomocy społecznej w zakresie dożywiania w formie 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

Uchwała Nr LXXVI/547/23 w sprawie zmiany uchwały Nr III/30/19 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 

28 stycznia 2019 r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

świadczeń z pomocy społecznej w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2019 – 2023, stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 572 w sprawie zmiany uchwały 

Nr III/29/19 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 28 stycznia 2019 r. w sprawie 

określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej 

w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię do projektu uchwały 

nr 572 w sprawie zmiany uchwały Nr III/29/19 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 28 stycznia 2019 r. 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób i rodzi objętych wieloletnim programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Katarzyna Shuheber, Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerklańcu, 

poinformowała, że w związku z podwyżką kryterium dochodowego przyznawania wsparcia 

udzielanego w ramach programu „Posiłek w szkole i w domu”, należy dokonać zmian 

w zakresie zasad zwrotu wydatków ponoszonych z tego tytułu.   

 

Głosowano w sprawie: 
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Rozpatrzenie projektu uchwały nr 572 w sprawie zmiany uchwały Nr III/29/19 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 28 stycznia 2019 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za 

świadczenia z pomocy społecznej w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 - 2023. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

Uchwała Nr LXXVI/548/23 w sprawie zmiany uchwały Nr III/29/19 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 

28 stycznia 2019 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 

społecznej w zakresie dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023, stanowi załącznik nr 5 do protokołu.   

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 573 w sprawie określenia szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 

pobierania. 

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię do projektu uchwały 

nr 573 w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
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opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego 

lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Katarzyna Shuheber, Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerklańcu, 

poinformowała, że projekt uchwały został przedłożony w związku, z uchyleniem uchwały 

przyjętej w tym zakresie w grudniu 2022 r. W dalszej części przedstawiła wprowadzone 

zmiany.   

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 573 w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

Uchwała Nr LXXVI/549/23 w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób 

z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania, stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 574 w sprawie nadania nazwy ulica 

„Jagodowa” w sołectwie Nowe Chechło. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 574 

w sprawie nadania nazwy ulica „Jagodowa” w sołectwie Nowe Chechło.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Ludmiła Jaśkiewicz, Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, 

Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że projekt uchwały jest 

konsekwencją wniosku złożonego przez właścicieli drogi wewnętrznej w sołectwie Nowe 

Chechło, której lokalizację przedstawiła. W dalszej części poinformowała, że otrzymano 

zgodę wszystkich właścicieli nieruchomości wchodzących w skład drogi i przeprowadzono 

procedurę konsultacyjną.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 574 w sprawie nadania nazwy ulica „Jagodowa” w sołectwie 

Nowe Chechło. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

Uchwał Nr LXXVI/550/52 w sprawie nadania nazwy ulica „Jagodowa” w sołectwie Nowe Chechło, 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 575 w sprawie zbycia nieruchomości. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 575 

w sprawie zbycia nieruchomości.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Ludmiła Jaśkiewicz, Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, 

Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że nieruchomość przeznaczona 

do zbycia jest zlokalizowana w ciągu ul. Wapiennej w Nakle Śląskim.  

• radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem, czy przez omawianą nieruchomość przebiega 

którykolwiek z wariantów projektowanej drogi ekspresowej S11.   

• Pani Ludmiła Jaśkiewicz, Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, 

Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że jeden z wariantów 

projektowanej drogi ekspresowej S11 przebiega w omawianym rejonie, jednak obejmuje 

on jedynie nieruchomości leżące w Gminie Radzionków.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 575 w sprawie zbycie nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, Tomasz 

Kania, Michał Nolewajka, Jarosław Wasążnik 

PRZECIW (2) 

Kazimierz Flakus, Tadeusz Ledwoń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 



12 
 

Uchwała Nr LXXVI/551/23 w sprawie zbycia nieruchomości, stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 576 w sprawie przyjęcia gminnego 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świerklaniec na rok 2023. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 576 

w sprawie przyjęcia gminnego programu opieki nad zwierzętami na terenie Gminy Świerklaniec na 

rok 2023.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że aby 

uniknąć sytuacji związanej z uchylaniem przez nadzór prawny uchwały w sprawie gminnego 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Świerklaniec na rok 2023 został opracowany na podstawie programu 

obowiązującego w omawianym zakresie w ubiegłym roku, a wprowadzone zmiany dotyczą 

aktualizacji danych podmiotu realizującego na rzecz gminy zadania z zakresu wykonania 

omawianego programu, czyli schroniska dla bezdomnych zwierząt, z którym Gmina 

Świerklaniec zawarła umowę w bieżącym roku, które uległo zmianie, a także z podmiotem, 

który świadczy usługi z zakresu wyłapywania i ochrony przed bezdomnymi zwierzętami. 

Ponadto, w programie konieczne jest wskazanie i wyodrębnienie części finansowej 

przeznaczonej na realizację tego zadania wraz z ich podziałem na realizację poszczególnych 

zadań wykonywanych w ramach tego programu. Nadmieniła, że organem opiniującym jest 

Powiatowy Inspektorat Weterynaryjny, który wydał pozytywną opinię do przedłożonego 

projektu programu.  

• radny Mirosław Bacik zwrócił się z zapytaniem, kto ponosi koszt wywozu i utylizacji 

martwego dzikiego zwierzęcia z terenu prywatnej posesji.  

• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że 

w przypadku dzikich zwierząt należy kontaktować się z właściwym miejscowo 

Nadleśnictwem. Nadmieniła, że koszt usunięcia i utylizacji martwego zwierzęcia ponosi 

zarządca nieruchomości.  

• radny Michał Nolewajka zwrócił się z zapytaniem, czy koszty związane z utylizowaniem 

padłych zwierząt jest realizowane z omawianego programu.  
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• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że koszty te 

zostały uwzględnione w § 11 ust. 2 omawianego programu.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 576 w sprawie przyjęcia gminnego programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świerklaniec 

na rok 2023. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

Uchwała Nr LXXVI/552/23 w sprawie przyjęcia gminnego programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świerklaniec na rok 2023, 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu.   

11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 577 w sprawie zmiany uchwały 

Nr LV/398/21 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Świerklaniec. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 577 

w sprawie zmiany uchwały Nr LV/398/21 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 30 grudnia 2021 r. 

w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Świerklaniec. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, zmiana Regulaminy 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Świerklaniec wynika z konieczności 
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dostosowania przepisów prawa miejscowego do obowiązujących przepisów prawa. 

Nadmieniła, że omawiany Regulamin został uzupełniony o informacje na temat 

częstotliwości opróżniania osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Nadmieniła, że projekt uchwały był przesłany do zaopiniowania do Powiatowej Inspekcji 

Sanitarnej, która wydała do niego pozytywną opinię.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 577 w sprawie zmiany uchwały Nr LV/398/21 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Świerklaniec. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

Uchwałą Nr LXXVI/553/23 w sprawie zmiany uchwały Nr LV/398/21 Rady Gminy Świerklaniec 

z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Świerklaniec, stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 578 w sprawie określenia górnych stawek 

opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych, osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków oraz górnych stawek opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Świerklaniec. 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 578 

w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 

w zakresie opróżnienia zbiorników bezodpływowych, osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków oraz górnych stawek opłat za gospodarowania odpadami komunalnymi 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowania odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Świerklaniec.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że  

nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, obliguje Radę Gminy do 

określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 

w zakresie opróżnienia zbiorników bezodpływowych, osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków oraz górnych stawek opłat za gospodarowania 

odpadami komunalnymi ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są 

obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowania odpadami komunalnymi. Nadmieniła, 

że stawki zostały zaktualizowane i znormalizowane, do warunków rynkowych i cen, które 

w tej dziedzinie, jak gdyby w zakresie tych usług są stosowane. W dalszej części 

poinformowała, że została zaproponowana stawka maksymalna za odbiór metra 

sześciennego nieczystości płynnych ze zbiorników bezodpływowych w wysokości 180 zł 

brutto. Natomiast za odbiór jednego metra sześciennego nieczystości z osadników 

w przydomowych oczyszczalniach w wysokości 300 zł brutto. W dalszej części 

poinformowała, że  w przypadku odbioru odpadów od osób nie będących obowiązanych do 

ponoszenia opłat na rzecz Gminy Świerklaniec stawka została podzielona na wersje 

w przypadku odbioru odpadów, które są zbierane i odbierane w sposób selektywny 



16 
 

i zaproponowana górna stawka to jest 500 zł za metr sześcienny, a w przypadku zbierania 

i odbierania odpadów w sposób nieselektywny w wysokości 1000 zł za metr sześcienny. 

• radny Mirosław Bacik zwrócił się z zapytaniem, czy mieszkańcy mogą odprowadzać ścieki 

z trzeciej komory do deszczówki.  

• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że 

w przepisach prawa dopuszczone są trzy formy gospodarowania nieczystościami płynnymi, 

są to: kanalizacja sanitarna, zbiorniki bezodpływowe oraz przydomowa oczyszczalnia 

ścieków.  

• radny Zbigniew Jarka zwrócił się z prośbą o przedstawienie minimalnych stawek opłat za 

wykonywanie usług z omawianego zakresu.  

• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że gmina 

nie ustala minimalnych stawek opłat. Nadmieniła, że są one zależne od warunków 

rynkowych.  

• radny Eugeniusz Wajs zwrócił się z zapytaniem dotyczącym kosztów oczyszczania 

osadników w przydomowych oczyszczalni ścieków.  

• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że koszt 

oczyszczania osadników przydomowych oczyszczalni ścieków kształtuje się średnio na 

poziomie 220 – 300 zł.   

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 578 w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych, 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków oraz górnych stawek opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie 

są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy 

Świerklaniec. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 
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Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, Tomasz Kania, Tadeusz 

Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Jarosław Wasążnik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Zbigniew Jarka, Eugeniusz Wajs 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

Uchwała Nr LXXVI/554/23 w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych, 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków oraz górnych stawek opłat za 

gospodarowania odpadami komunalnymi ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie 

są obwiązani do ponoszenia opłat za gospodarowania odpadami komunalnymi na rzecz Gminy 

Świerklaniec, stanowi załącznik nr 11 do protokołu.   

13. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 579 w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2023 rok. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 579 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, szczegółowo przedstawiła zamiany wprowadzone 

do budżetu gminy na 2023 rok. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 579 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

Uchwała Nr LXXVI/555/23 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, stanowi załącznik nr 12 

do protokołu.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 580 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023 – 2038. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 580 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023 – 2038. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, poinformowała, że zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023- 2038, wynikają ze zmian wprowadzonych do 

budżetu gminy na 2023 rok. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 580 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2023 – 2038. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Michał Nolewajka, Jarosław Wasążnik 

PRZECIW (3) 

Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 

NIEOBECNI (1) 
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Jerzy Siwy 

Uchwała Nr LXXVI/556/23 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec 

na lata 2023 – 2038, stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

15. Informacja Wójta Gminy o stanie inwestycji budowy kanalizacji na terenie 

Gminy. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że 3 kontrakty zostały 

zakończone tj. tranzyt oraz budowa kanalizacji w sołectwach Nowe Chechło i Świerklaniec. 

W dalszej części przedstawiła szczegółowe informacje na temat bieżących prac związanych 

z budową kanalizacji prowadzonych w sołectwie Orzech. Nadmieniła, że zakończenie prac 

w sołectwie Orzech jest planowane na przełomie miesięcy czerwiec i lipiec. W dalszej części 

poinformowała, że w rozwiązano kontrakty z wykonawcą prowadzącym prace w sołectwie 

Nakło Śląskie. Dodała, że we zakresie części północnej współpraca z firmą została 

ostatecznie zakończona. Natomiast w zakresie części południowej trwają odbiory robót. 

W dalszej części poinformowała, że zostały zlecone awaryjne prace związane z naprawą 

stanu dróg. Nadmieniał, że obecnie trwają prace w ciągu ul. Kościuszki w Nakle Śląskim 

• radny Tomasz Kania zwrócił się z prośbą o wykonanie prac zmierzających do poprawy stanu 

nawierzchni po przeprowadzonych wykopach w ciągu ul. Dworcowej w Nakle Śląskim 

w pobliżu Szkoły Podstawowej i wyniesionego przejścia dla pieszych.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że prace naprawcze 

w omawianym rejonie zostaną przeprowadzone po zakończeniu robót w ciągu 

ul. Kościuszki w Nakle.  

• radny Zbigniew Jarka zwrócił się z zapytaniem, kiedy zostaną wykonane prace związane 

z oznakowaniem poziomym na drogach, gdzie były realizowane prace związane z budową 

tranzytu. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że prace związane z organizacją 

ruchu i oznakowaniem poziomym zostaną przeprowadzone, gdy warunki atmosferyczne 

ulegną poprawie. Nadmieniła, że usunięcie usterek na omawianym kontrakcie powinno 

zostać wykonane do 30 kwietnia.  
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• radny Jacek Grysko wyraził swoją opinię, że wykonawca robót budowlanych w sołectwie 

Nakło Śląskie w związku z rozwiązaniem umowy powinien zakończyć wszystkie prace do 

dnia 31 stycznia.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że pewne zapisy umowy 

pomimo jej rozwiązania nadal obowiązują. Nadmieniła, że do 31 stycznia 2023 r. 

wykonawca powinien zgłosić zakończenie robót, a następnie sukcesywnie jest prowadzony 

odbiór wykonanych prac, w trakcie których następuje wskazanie usterek i wyznaczenie 

terminu ich usunięcia. Nadmieniła, że usunięcie wszystkich usterek powinno nastąpić do 

dnia 28 lutego.  

• radny Jacek Grysko (Ad Vocem) poinformował, że w okolicach ul. Stawowej i łącznika 

z ul. Wojciecha w Nakle Śląskim prace były prowadzone w taki sposób, że kilkukrotnie były 

wykonywane wykopy w tym samym miejscu. Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy sieć 

wybudowana w omawianym rejonie jest drożna.    

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że temat ponownych wykopów 

jest poruszany na wszystkich odbiorach. Wykonawca poinformował, że działania te są 

związane z usuwaniem usterek. Nadmieniła, że jedyna ulica, która została przejęta 

w całości przez Gminę Świerklaniec to ul. Kościuszki w Nakle Śląskim.  

• radny Tomasz Kania zwrócił się z zapytaniem, czy można wykluczyć firmę Technical Solution 

z możliwości złożenia oferty w postępowaniu przetargowym na realizację pozostałych prac 

budowlanych w południowej części sołectwa Nakło Śląskie. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że wykonawcę można wykluczyć 

z udziału w postępowaniu przetargowym jedynie, gdy został wydany w stosunku do firmy 

prawomocny wyrok sądowy.  

• radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem, jakie koszty zostały poniesione przez Gminę  

Świerklaniec w związku z prowadzaniem prac budowlanych związanych z budową 

kanalizacji w sołectwie Nakło Śląskie.  

• radny Jacek Grysko zwrócił się z zapytaniem, odnośnie regulacji, które zobowiązują 

wykonawcę do wykonywania robót w taki sposób, aby zapewnić dojazd do posesji.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, przedstawiła szczegółowe informacje na temat 

kosztów poniesionych przez Gminę Świerklaniec w związku z budową kanalizacji 

w sołectwie Nakło Śląskie z podziałem na cześć północną i południową. W dalszej części 

poinformowała, że w sołectwie Nakło Śląskie pozostało do wybudowania około 1 km sieci 
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wodociągowej oraz około 4 km sieci kanalizacji sanitarnej, a także kilkaset przyłączy. 

W dalszej części poinformowała, że sukcesywnie będą prowadzone prace zmierzające do 

przywrócenia dojazdu do budynków użyteczności publicznej oraz nieruchomości. Następnie 

poinformowała, że termin osiągnięcia efektu ekologicznego przeprowadzonej inwestycji 

został określony na styczeń 2025 roku.   

• radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem, czy wykonanie nakładki asfaltowej są kosztem 

kwalifikowanym, z którego gmina może się rozliczyć.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w zakresie prac 

realizowanych odnośnie nawierzchni ul. Kościuszki w Nakle Śląskim wykonywanych 

w trybie awaryjnym oraz dodatkowy zakres prac wykonywany w omawianym trybie, są to 

koszty niekwalifikowane, ponoszone z budżetu gminy.  

• radny Tadeusz Ledwoń wyraził swoją opinie, że nie może dochodzić do sytuacji, w których 

mieszkańcy nie mają dojazdu do posesji przez kilka miesięcy. Nadmienił, że stanowi to 

zagrożenie, ponieważ dojazd służb ratunkowych oraz porządkowych do nieruchomości jest 

niemożliwy. W dalszej części wyraził swoje zastanowienie, czy nie jest to również 

zaniedbanie inwestora. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że brak dojazdu do 

nieruchomości dotyczy jednostkowych posesji. W dalszej części w uzupełnieniu poprzedniej 

wypowiedzi poinformowała, że chociaż naprawa nawierzchni jest kosztem 

niekwalifikowanym, to zgodnie z przepisami, jeżeli wykonawca nie dokonał odtworzenia 

nawierzchni drogi, w której wybudowano sieci, można zlecić wykonane zastępcze, a koszt 

jego wykonania zostanie potrącony z wynagrodzenia wykonawcy.   

16. Przyjęcie protokołów z sesji w dniu 26.01.2023 r. oraz sesji nadzwyczajnej 

w dniu 13.02.2023 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik poinformował, że w związku z tym, że do 

Biura Rady Gminy nie wpłynęły pisemne zgłoszenia do treści protokołu, to na podstawie § 43 

statutu Gminy Świerklaniec protokoły z sesji w dniu 26.01.2023 r. oraz sesji nadzwyczajnej w dniu 

13.02.2023 r., zostają przyjęte bez konieczności głosowania. 
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17. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności 

w okresie międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, w zakresie wniosków zgłoszonych w trakcie  posiedzenia 

Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji poinformował, że są prowadzone są prace 

zmierzające do określenia możliwych sposobów naprawy postumentu w Parku 

w Świerklańcu. W dalszej części poinformowała, że zostanie złożony dodatkowy wniosek do 

Polskiego Ładu w zakresie remontu tralek w okolicach masztu w parku w Świerklańcu. 

Następnie przedstawił szczegółowe informacje na temat zalewania kościółka parkowego. 

Dodał, że w przyszłym tygodniu odbędzie się spotkanie w sprawie przekazania 

nieruchomości celem powiększenia cmentarza parafialnego w Świerklańcu. W dalszej części 

przekazał informacje na temat budynków folwarcznych.   

• radny Łukasz Lesik zwrócił się z prośbą o przedstawienie poczynionych ustaleń podczas 

spotkania z Nadleśnictwem Świerklaniec oraz konsultacji Górnośląsko – Zagłębiowskiej 

Metropolii w sprawie instalacji termicznego odpadów.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, przedstawił szczegółowe informacje w temacie ustaleń 

poczynionych podczas spotkania z Nadleśnictwem Świerklaniec oraz konsultacji 

Górnośląsko – Zagłębiowskiej Metropolii w sprawie instalacji termicznego odpadów. 

• radny Michał Nolewajka zwrócił się z zapytaniem odnośnie spotkania w Urzędzie Miasta 

Bytom.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że podczas spotkania zostało podpisane 

porozumienie w sprawie ujednolicenia systemu odbioru odpadów komunalnych. 

• radny Zbigniew Jarka zwrócił się z zapytaniem dotyczącym dzierżawy lokalu użytkowego 

kawiarni znajdującej się w Pałacu Kawalera w Świerklańcu. W dalszej części zwrócił się 

z prośbą o podjęcie działań związanych z usunięciem wulgarnych napisów z ogrodzenia 

sąsiadującego z parkiem w Świerklańcu.  

• Pani Ludmiła Jaśkiewicz, Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, 

Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że do wykazu nieruchomości 

przeznaczonych do dzierżawy nie było do tej pory zapytań. W dalszej części 

poinformowała, że były prowadzone działania zmierzające do usunięcia wulgarnego napisu 

zostały podjęte, jednak ze względu na panujące warunki atmosferyczne ich zamalowanie 

nie było możliwe.  
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• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, dotyczącym nieruchomości składającej się 

z działki o nr ewidencyjnym 2217/23 położoną w Gminie Świerklaniec w obrębie 

ewidencyjnym Nakło Śląskie w rejonie ulicy Wapiennej oraz innych nieruchomości 

przeznaczonych do zbycia we wskazanym rejonie. W dalszej części wyraził swoją opinię, że 

stawki jednostkowe za zbycie nieruchomości są niskie. Następnie wyraził swoją opinię, że 

należy rozważyć możliwość wstrzymania się od zbycia niniejszych nieruchomości.   

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, zwrócił się z zapytaniem jaka stawka za m2 nieruchomości jest 

odpowiednia dla radnego Tadeusza Ledwonia. 

• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, czy dla Wójta Gminy stawka 38 zł za m2 

jest stawką odpowiednią. W dalszej części poinformował, że w swojej wypowiedzi odnosił 

się do tego, aby radni poddali pod rozważenie adekwatność wartości zbywanych 

nieruchomości gminnych w odniesieniu do cen rynkowych.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zwrócił się z prośbą o rozwagę 

w wypowiedziach i nieferowanie wyroków.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że Radny Tadeusz Ledwoń 

popierał prowadzenie rozmów. W dalszej części przeprosił, jeżeli zadane pytanie uraziło.  

Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

innych istotnych dla Gminy spraw, stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

18. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami.  

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami, 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

19. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak zgłoszeń w dyskusji 

przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.  

20. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 16:43 

zamknął LXXVI sesję Rady Gminy Świerklaniec.  

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: B. Bzdziuch 
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Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 

 

 


